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В статье исследуются культурно-исторические условия возникновения и развития науки, одно из 
которых – религиозное протестантское мировоззрение. Автор анализирует различные точки зрения на 
проблему влияния протестантизма на формирование европейской классической науки. Этика 
протестантизма позволила сделать рывок в способах организации производства и общественной жизни в 
целом, в результате чего открылась перспектива превращения науки в действенную силу преобразования 
природы в интересах человека. 
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D.N. Bourmenskaya 
Early modern period science formation within the context of protestantism mindset 

It is investigated cultural-and-historical conditions of science formation and development, one of which is 
religious protestantism mindset. The author analyzes different viewpoints on the problem of protestantism influence 
on the formation of European classical science. The ethics of protestantism allowed making a break in the ways of 
production and social life organization that led to the prospects to convert science into the power of nature 
transformation according to human's interests.    
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